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Protokół Nr XVI/2021 

obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 7 czerwca 2021 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10:00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr 

Dmitruk, Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, Aleksander Kazimieruk, Mirosław Markiewicz, 

Marek Martynowicz, Daria Maria Sienkiewicz, Renata Wasiluk, Katarzyna Witoszko, Janusz 

Polak, Jan Szmuksta oraz Agnieszka Jowita Romaniuk. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – 

Pan Aleksy Roszczenko. 

 Protokołowała Joanna Szymaniuk 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący 

Rady Aleksy Roszczenko witając radnych, Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego, 

Sekretarz Gminy Walentynę Sidoruk, sołtysów z gminy Kleszczele, zaproszonych gości oraz 

pozostałych uczestników obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

15 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych oraz pozostałych osób uczestniczących w obradach stanowią 

załączniki do protokołu (załączniki nr 1, 2,3). 

 

Do punktu 2. 

 Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko poinformował, iż wpłynęły cztery wnioski 

Burmistrza Kleszczel o zmianę porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

Jeden wniosek z dni 31 maja 2021 r. w trybie art. 20 ust. 5 o samorządzie gminnym, o 

włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  Dwa wnioski o włączenie do 

porządku obrad punktów dotyczących:  

1. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczych straży pożarnych. 

2. Przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Kleszczelach w sprawie budowy ścieżki 

pieszo - rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685 na brakującym odcinku o 

długości 3,7 km od końca istniejącej ścieżki we wsi Jelonka do skrzyżowania z drogą 

krajową nr 66 w Kleszczelach. 

Czwarty wniosek o wyłączenie z porządku obrad punktu 13 o brzmieniu: Podjęcie uchwały w 

sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

Radny Mirosław Markiewicz wnioskował o wyłączenie z porządku obrad punktu 

dotyczącego „wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy”, ponieważ kontaktował się z firmami zajmującymi się budową farm 

fotowoltaicznych i one są w stanie zapłacić za dzierżawę gruntów więcej niż 12 000 zł, które 

proponuje obecnie dana firma. Dodał również, że firmy są zainteresowane we wzięciu udziału 

w przetargu, jeśliby taki przetarg zostałby ogłoszony. 

Radny Jerzy Gładzki powiedział, że został przedstawiony wniosek dotyczący zmian  

w porządku obrad. 

https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
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Radny Mirosław Markiewicz odpowiedział, że jeśli wniosek zostanie przegłosowany  

to on zgłosi daną sprawę do sądu administracyjnego, jako działanie na szkodę gminy, 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, aby Pan radny nie zarzucał mu 

działania na szkodę gminy, ponieważ może go za to pociągnąć do odpowiedzialności karnej. 

Dodał, że firma, która jest zainteresowana budową farmy fotowoltaicznej na 19 ha, jest firmą 

poważną i znaną, ponieważ ma dwa zakłady na Podlasiu. Ponadto nie daje gwarancji, że 

farma fotowoltaiczna powstanie, ponieważ PGE nie wydało warunków przyłączeniowych i 

nie wiemy, czy do istniejącej sieci energetycznej będzie można się podłączyć 

Radny Mirosław Markiewicz odpowiedział, że należy ogłosić przetarg, bo są firmy, 

które mogą zapłacić więcej za dzierżawę gruntów. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że on nikogo nie nakłania do 

podjęcia danej uchwały, ale jeśli radni uważają, że należy ogłosić przetarg na dzierżawę 19 

ha, to on jest na to otwarty i w związku z tym wycofuje swój wniosek. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Kleszczel  

o włączenie do porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach punktu ,,Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży 

pożarnych”. 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radny, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych, ,,nie oddał” głos jeden radny. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Burmistrza Kleszczel w sprawie 

włączenia do porządku obrad punktu ,,Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu 

pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych” został przyjęty większością głosów. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Kleszczel  

o włączenie do porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach punktu dotyczącego 

,,Przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Kleszczelach w sprawie budowy ścieżki pieszo - 

rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685 na brakującym odcinku o długości 3,7 km od 

końca istniejącej ścieżki we wsi Jelonka do skrzyżowania z drogą krajową nr 66  

w Kleszczelach”. 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radny, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Burmistrza Kleszczel w sprawie 

włączenia do porządku obrad punktu ,,Przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Kleszczelach 

w sprawie budowy ścieżki pieszo - rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685 na 

brakującym odcinku o długości 3,7 km od końca istniejącej ścieżki we wsi Jelonka do 

skrzyżowania z drogą krajową nr 66 w Kleszczelach” został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Kleszczel  

o wyłączenie z porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach punktu 13  

w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2021 r.” 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radny, „wstrzymał się” od głosu 

jeden radnych, ,,nie oddał głosu” jeden radny. 

https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
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Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Burmistrza Kleszczel w sprawie 

wyłączenia z porządku obrad punktu 13 w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie gminy na 2021 r.” został przyjęty większością głosów. 

Radny Marek Martynowicz powiedział, że nie było jeszcze jednego głosowania nad 

wnioskiem. 

Radny Jerzy Gładzki zaznaczył, że należy przegłosować wniosek radnego 

Markiewicza. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, aby radni przyjęli wniosek 

radnego Mirosława Markiewicza. 

Radny Jerzy Gładzki poprosił o 15-minutową przerwę. 

Przewodniczący Rady zarządził 15-minutową przerwę o godzinie 10:30. 

 

 O godzinie 10:45 Przewodniczący Rady wznowił obrady XVI sesji rady Miejskiej  

w Kleszczelach. 

 Przewodniczący Rady przedstawił zmieniony porządek obrad. 

1) Otwarcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

29 marca 2021 r. 

4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami. 

5) Zapoznanie z „Oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2020”.  

6) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Kleszczele w 2021 r. 

7) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat 

za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, będących w użyczeniu 

Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach. 

8) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia w celu 

opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021 – 2030. 

9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

11) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

13)  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczych straży pożarnych. 

14)  Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Kleszczelach w sprawie budowy ścieżki 

pieszo - rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685 na brakującym odcinku  

o długości 3,7 km od końca istniejącej ścieżki we wsi Jelonka do skrzyżowania 

z drogą krajową nr 66 w Kleszczelach. 

15) Wolne wnioski i informacje. 

https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
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16)  Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymał się” od głosu 

zero radny.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Do punktu 3. 

Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad XV sesji 

Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 29 marca 2021 r. 

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 29 marca 2021 r. 

został przyjęty przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między XV a XVI 

sesją Rady Miejskiej w Kleszczelach wydał 18 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw 

zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

- Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad wyraziła zgodę na budowę przejścia dla 

pieszych na ul. Kolejowej. Naszym zadaniem będzie doświetlenie tego przejścia i 

służby Wojewody zaproponowały, że mogą to zadanie dofinansować pod warunkiem,  

że doświetlimy drugie przejście dla pieszych na ul. Źródlanej; 

- na terenie Kleszczel powstał paczkomat, dzięki staraniom sklepu Lewiatan; 

- w związku z licznymi podtopieniami we wsi Suchowolce odbyło się spotkanie 

zainteresowanych mieszkańców z udziałem dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad oddział w Białymstoku, podczas którego zapadła decyzja 

o możliwości uprowadzenia wody do kanalizacji burzowej. Koszty realizacji tego 

zadania będą niestety po stronie gminy; 

- na placu zabaw w Kleszczelach zostały wyłożone bezpieczne płytki; 

- został sporządzony kosztorys remontu świetlicy w Sakach i obecnie jest 

przygotowywany przetarg na realizację tego zadania; 

- wniosek na przebudowę drogi Saki – Grabowiec znalazł się na liście rezerwowej; 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska ogłosił nabór na składanie wniosków 

o dotację na usuwanie eternitu. Na całe województwo podlaskie jest przeznaczone 2 

129 000 zł; 

- zakup dwóch urządzeń do ćwiczeń, które zostaną zlokalizowane przy świetlicy  

w Suchowolcach i w Policznej; 

- podejmowane są zadania dotyczące sporządzenia dokumentacji technicznej  

na modernizację stacji uzdatniania wody w Suchowolcach i w Kleszczelach; 

- prace porządkowe na parkingach przy cerkwi w Kleszczelach, przy remizie OSP  

w Kleszczelach i Dobrowodzie będą jeszcze prowadzone. 

Burmistrz Kleszczel zaapelował do mieszkańców za pośrednictwem radnych  

o poszanowanie wspólnego mienia, ponieważ w czasie pierwszej nocy po ułożeniu 

bezpiecznych płytek na placu zabaw część płytek została zniszczona. Burmistrz Kleszczel 



5 

 

zachęcił wszystkich mieszkańców Kleszczel do szczepienia się przeciw COVID-19, aby osób 

zaszczepionych było jak najwięcej. 

 

Do punktu 5. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż ,,Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 

2020” została udostępniona radnym przed sesją oraz było przedstawiona na posiedzeniu 

Komisji Społecznej. Komisja przyjęła ocenę nie wnosząc uwag. Radni nie zgłosili uwag.  

,,Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020” została przyjęta oraz stanowi 

załącznik Nr 4 do protokołu 

 

Do punktu 6. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu 

kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy 

Kleszczele w 2021 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Kleszczele w 2021 r. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych, „nie oddał” głosu jeden radny. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 5 do 

protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/142/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia 

sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 

gminy Kleszczele w 2021 r. została podjęta jednogłosnie. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do 

protokołu. 

 

Do punktu 7. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 

będących w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat 

za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, będących w użyczeniu 

Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kleszczelach. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
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zero radnych, „nie oddał” od głosu jeden radny. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 7 

do protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/143/2021 w sprawie 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i 

urządzeń użyteczności publicznej, będących w użyczeniu Miejskiego Ośrodka Kultury, 

Sportu i Rekreacji w Kleszczelach  została podjęta jednogłosnie. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 8 do protokołu. 

 

Do punktu 8. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody  

na zawarcie Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego  

na lata 2021 – 2030. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021 – 

2030. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych, „nie oddał” od głosu jeden radny. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 9 

do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/144/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju 

ponadlokalnego na lata 2021 – 2030 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 9. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  określenia wzoru 

wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych, „nie oddał” od głosu jeden radny. Wyniki głosowania stanowią 

załącznik Nr 11 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/145/2021 w sprawie w sprawie  

określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji  
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o dochodach gospodarstwa domowego została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Do punktu 10. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy.

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy.  

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 13 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/146/2021 w sprawie 

w odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do 

protokołu. 

 

Do punktu 11. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 Radny Piotr Dmitruk zapytał, dlaczego mieszkańcy wsi i miasta mają taką samą opłatę 

za wywóz odpadów, ponieważ na terenach wiejskich jest odbiór odpadów raz w miesiącu, 

natomiast na terenie miejskim dwa razy w miesiącu. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że projekt uchwały, musi być 

zgodny z przepisami prawnymi, które mówią, iż opłata za odbiór odpadów musi być taka 

sama na terenie całej gminy oraz ustala ile razy jest odbiór odpadów z terenów wiejskich 

i miejskich. 

 Burmistrz Kleszczel dodał, że każde gospodarstwo, które zadeklaruje kompostowanie 

odpadów będzie płaciło 20 zł za osobę, natomiast gospodarstwo, które nie zadeklaruje 

kompostować to 30 zł. Zaapelował, aby nieruchomości deklarujące kompostowanie odpadów 

było jak najwięcej, ponieważ gmina nie podaje wytycznych co do samego kompostownika, 

tylko ma być wyznaczone miejsce na odpady biodegradowalne. Również dodał, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa nie wyraża zgody na to, aby z budżetu gminy przeznaczać 

pieniądze na dofinansowanie odbioru odpadów z poszczególnych gospodarstw. 

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
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 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało dziesięciu radnych, „przeciw” głosowało trzech radnych, „wstrzymało się” od 

głosu dwóch radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 15 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/147/2021 w sprawie w wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty  została podjęta większością głosów. Uchwała stanowi załącznik Nr 16  

do protokołu. 

 

Do punktu 12. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości. 

 Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o sesji. Komisje pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało trzynastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

dwóch radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 17 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/148/2021 w sprawie w 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości  została podjęta większością głosów. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

Do punktu 13. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przez Komisje Budżetu  

i Rozwoju Gminy pozytywnie zaopiniowany. 

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych 

straży pożarnych. 

W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 19 do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVI/149/2021 w sprawie ustalenia 

ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

 

Do punktu 14. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił uzasadnienie stanowiska Rady 

Miejskiej w Kleszczelach w sprawie budowy ścieżki pieszo - rowerowej wzdłuż drogi 

https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
https://bip-umkleszczele.wrotapodlasia.pl/cms/page/link/2074
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wojewódzkiej nr 685 na brakującym odcinku o długości 3,7 km od końca istniejącej ścieżki 

we wsi Jelonka do skrzyżowania z drogą krajową nr 66 w Kleszczelach. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

stanowiskiem Rady Miejskiej w Kleszczelach w sprawie budowy ścieżki pieszo - rowerowej 

wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685 na brakującym odcinku o długości 3,7 km od końca 

istniejącej ścieżki we wsi Jelonka do skrzyżowania z drogą krajową nr 66 w Kleszczelach. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych, „nie oddał” głosu jeden radny. Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 21 

do protokołu.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że stanowisko Rady Miejskiej w Kleszczelach  

w sprawie budowy ścieżki pieszo - rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 685  

na brakującym odcinku o długości 3,7 km od końca istniejącej ścieżki we wsi Jelonka  

do skrzyżowania z drogą krajową nr 66 w Kleszczelach zostało przyjęte jednogłośnie. 

Stanowisko stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

 

Do punktu 15. 

Radna Renata Wasiluk zapytała w imieniu koła gospodyń miejskich Malwa, czy 

zostaną wymienione okna w budynku OSP na piętrze. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że każde tego typu zadanie 

wymaga środków finansowym i na obecny rok na ten cel nie zostały uwzględnione. Okna 

zostaną sprawdzone, czy faktycznie wymagają wymiany. 

 Radny Dymitr Artysiewicz powiedział, że grunty 19 ha od 32 lat leżą bezużyteczne i 

nie widać zainteresowania tymi gruntami. Wychodzą przy tym na wierzch zaniechania lat 

poprzednich o możliwości budowy nawet drobnych inwestycji poprawiających atrakcyjność 

gospodarczą naszych terenów, np. budowa masztów komunikacji komórkowej. 

 Radny Mirosław Markiewicz nawiązując do wypowiedzi radnego Dymitra 

Artysiewicza powiedział, że co do gruntów, które leżą od 32 lat bezużytecznie, to jest skutek 

tego, że Kleszczele straciły szansę na powstanie IKEI. Możemy stracić kolejną szansę jeśli 

nie zostanie ogłoszony przetarg na te grunty pod budowę farmy fotowoltaicznej. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że on zrobił wszystko, aby 

IKEA mogła powstać w Kleszczelach. 

 Pani Nina Zalewska powiedziała, że ona nie rozumie dyskusji dotyczącej dzierżawy 

gruntów pod budowę farmy fotowoltaicznej, ponieważ odnawialne źródła energii są bardzo 

niewydajne. Piękno gminy Kleszczele tkwi w tym, że nie ma tu wielkiego przemysłu, jest 

piękna przyroda. Jeśli powstanie farma fotowoltaiczna na 86 ha to będzie trzeba zmieniać 

infrastrukturę, na to powinna być też zgoda mieszkańców. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że nie można bazować  

na informacjach przeczytanych w internecie, bo dużo jest nieprawdziwych. Naszym zadaniem 

jest dbałość o dochody gminy, które pozwalają na podejmowanie różnych inwestycji. Dlatego 

zależy nam, aby farma fotowoltaiczna powstała, ponieważ to są duże dochody dla budżetu 

gminy. Natomiast grunty pod budowę farmy fotowoltaicznej o powierzchni 86 ha są prywatne 

i do budżetu gminy będą wpływać środki finansowe z podatku i to jest około 800 tysięcy zł 

rocznie.  

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że wygląda to tak jakby Burmistrz robił 
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jakieś interes z daną firmą skoro chce wydzierżawić grunty bez przetargu. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że ustawodawca pozwala  

na rozstrzygnięcie bezprzetargowo. Niejednokrotnie w taki sposób były rozstrzygane sprawy. 

Naszym zadaniem jest podejmować najkorzystniejsze decyzje, aby dochody do budżetu 

gminy były jak wyższe.   

 Sołtys Joanna Micewicz zapytała w jaki sposób będą dostarczone deklaracje 

mieszkańcom. 

 Sekretarz Gminy walentyna Sidoruk odpowiedziała, że wszyscy właściciele 

nieruchomości zostaną poinformowani o zmianie stawek za odbiór odpadów oraz  

w porozumieniu z sołtysami będą przekazywane nowe deklaracje. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk zwróciła się do radnych aby przekazywali 

mieszkańcom informację dotyczącą udziału w Narodowym Spisie Powszechnym Ludności  

i Mieszkańców. Spisać można się przez stronę internetową, w urzędzie lub przez infolinię. 

 

Do punktu 16 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 12:40 zamknął 

obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Joanna Szymaniuk      Przewodniczący Rady 

    

mgr Aleksy Roszczenko 

 

 


